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ZÁPIS  

z 9. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“)  konané v úterý    

18. března 2025 od 18 hod. na faře v Dolní Čermné 

 

Přítomni: P. Jan Lukeš, Hana Vágnerová, Marta Marešová, Jan Moravec a Ondřej Málek 

1. Zahájení jednání  

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

2.  Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky apod. 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech.  

Rozvaha, větší opravy v r. 2025 (připomenutí), akce – návrhy, rekapitulace:  

 oprava fasády kostela směrem k Orlovně – jižní a východní strana –  1.302.982 Kč, 

je uzavřena smlouva o dílo 

 okna kostel DČ – dle předběžné domluvy - mělo by se realizovat po pouti v týdnu od 
28. 4. – detaily se domlouvají (přikrytí věcí?, generální úklid kostela je plánován na 
sobotu 5. 4.) – ERF navrhuje úklid provést až po výměně oken – domluvit s Magdou 

Vašíčkovou – o. Jan) 

 nový nábytek do sakristie v DČ – Ondřej Málek zajistil cenové nabídky (viz bod 6) 

 prořez dalších stromů na MH – řeší pan T. Macháček a M. Marešová, aby to bylo vše 

zase z dotačních titulů, podána žádost o dotaci na AOPK 

 varhany Petrovice – několik let starý odhad opravy - cca 15.000 Kč, domluveno, 

že polovinou přispěje obec Petrovice… realizace snad v létě 

Největší akce – oprava fasády kostela směrem k Orlovně – jižní a východní strana 1.303.000 

Kč 

       Možné dotace:  - Pardubický kraj 300.000 Kč - podáno 

- Městys Dolní Čermná 300.000 Kč - schváleno zatím v rámci 

rozpočtu 

- Fond solidarity BiHK 200.000 Kč (podat do 15. 4.)  

- Ministerstvo kultury – Program obnova kulturních památek 
prostřednictvím ORP – podáno – 307.000 Kč 

       Vlastní financování - farnost 196.000 Kč 

       Ochrana hrobů u stěny kostela, kde bude probíhat oprava - je ošetřeno ve smlouvě o     

dílo (zodpovědnost firmy); bude v součinnosti s farností – nájemci hrobů budou před 
zahájením akce informováni Městysem.      

Pokračování v úkolech z minulých setkání:  

3.  Vrácení se k minulému setkání s novou stavební vikariátní techničkou Janou 

Brychtovou z Bystřece – bez připomínek, dobrá spolupráce 

4. Vrácení se k minulému setkání s panem Jiřím Vávrou  

➢ výměna halogenů v oknech – sdělil, že světla jsou již zakoupena panem Pavlem 
Marešem a namontují je spolu na jaře 

▪ světla v presbytáři – Jan Moravec sdělil, že sehnal číslo na kněze z Litovle, ale 
dostal ještě kontakt na J. Motyčku z Orlice. Jan Moravec předá J. Vávrovi 

▪ světla u vchodů – ponechat také na konzultaci s p. Motyčkou – udělat před 
fasádou. 
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5. Opravy farního kostela sv. Jiří v r. 2022 až 2024 – ERF vzala na vědomí rekapitulaci 

a dosud vynaložené investice; bylo dohodnuto, že s touto rekapitulací budou seznámeni 
farníci ústně v ohláškách a otec Jan to zveřejní v Poutníkovi 1/2025 

6.  Nábytek sakristie DČ 

O. Málek informoval o cenových nabídkách. - oslovil 5 truhlářů, cenové nabídky dodali 3 

truhláři. Seznámil ERF s nabídkami podrobněji - s cenami a z jakých materiálů nabízí 
zhotovení; nabídky byly předloženy ve variantě nábytek jen z lamina a variantě kombinace 

lamina a masiv (dvířka a deska). Sdělil, že je pro variantu – lamino korpus, dubová deska 

a dvířka.   

ERF se vyslovila pro variantu kombinace lamino a masiv a pro nabídku od f. Vojtěcha 
Faltejska z Orlice. ERF navrhuje ještě informovat kostelníky a projednat s nimi 

uspořádání nábytku.   

7.  Přivedení vody do sakristie v DČ – o. Jan zaslal v této záležitosti e-mail 21. 1. 2025 
starostovi městyse – zda by bylo možné připojit se na stávající vodovod na hřbitově s tím, 

že spotřeba vody v kostele by byla měřena vodoměrem v sakristii kostela a byla hrazena 
městysu. K tomu reagoval starosta e-mailem, ve kterém uvedl, že uvedené záležitosti 

předal předsedovi stavební komise k projednání a posouzení možností řešení ve stavební 
komisi. Vzhledem k tomu, že stavební komise zasedá nepravidelně, není schopen v dané 

chvíli sdělit termín projednání. Jakmile se podaří věc projednat, bude o. Jana 

kontaktovat.   Více zjistí H. Vágnerová 

8.  Okna sakristie vrchní – ERF rozhodla řešit na jaře nátěrem, byl osloven p. K. Mareš 
                                         – podívá se na to a dá informaci 

9.  Špatné zavěšení lustru kostel DČ – výměna navíjejícího mechanismu – Petr Mareš 
sdělil, že toto by měla řešit firma, která je oprávněná dělat zdvihací zařízení s 

certifikátem. ERF žádá o vyhledání takových firem a jejich případné oslovení.  

- M. Marešová 

10. Kácení stromů kolem fary – Úřadem městyse bylo povoleno pokácet dva nebezpečné 
stromy, bylo slíbeno pokácení panem Tomášem Macháčkem, zatím nic 

neproběhlo. Marta Marešová připomene. Dřevo se využije na faře na topení. Úklid 

dřeva řešit brigádou. - úkol zůstává  
 

11.  Náhradní výsadba – požádat o možnost vysázení stromů v rámci náhradní výsadby na 

veřejném prostranství, příp. na pozemcích městyse. ERF nemá zájem o náhradní 
výsadbu na pozemcích kolem fary; navrhla požádat předsedu komise ŽP Jana Růžičku 

o případné vytipování pozemků městyse. zajistí: M. Marešová 
 

12.  Pachtovné   

Pozemek v k. ú. Ostrov ppč. 6564 (pacht po p. Málkovi) – pachtovní smlouva 

podepsána s p. Hmírou na jeden rok do 25. 5. 2025. Z BiHK byla doručena zpráva, že 
pozemek můžeme prodat obci Ostrov, s návrhem jednotkové kupní ceny za 1 m2 dle 

znaleckého posudku. ERF navrhla sdělit tyto informace e-mailem starostce obce Ostrov.  

H. Vágnerová připravila dopis, který bude odeslán starostce.      zajistí: O. Jan  
 
p. Hmíra – ERF se shodla na prodloužení pachtu o 1 rok; pokud nebude mít obec Ostrov 

zájem o odkoupení pozemku, změnit pacht na dobu neurčitou. Zkontrolovat placení 
pachtovného - kolik a jaký rok uhradil. 

13. Opravy a práce na faře a okolo fary 

• Výztuhy rezavé z pingpongárny – budou natřeny 
                                                   - úkol trvá, zajistí Jan Moravec na jaře  
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• Zaměření pozemku a cest kolem fary – H. Vágnerová zažádá o případnou  směnu 

na městysu.  

Otec Jan informoval, že tuto záležitost projednával na osobním setkání se starostou. Bylo 

dohodnuto, že farnost zatím požádá pouze o odkoupení ppč. 4214/2 (původní přístupová 
cesta k faře, nyní je již z větší části součástí farní zahrady)   

zajistí: O. Jan, H. Vágnerová  - úkol trvá 
 

• Dlažba na terasu fary – O. Málek sdělil, že je to 56 m2 – ERF souhlasí se zakoupením 
materiálu a provedením. O. Málek přinesl vzorek nenasákavé dlažby, kterou by myslel 

zakoupit na tento účel. – velikost 40x40, cena cca 550 Kč. ERF schválila nákup. O. 
Málek nechá navést štěrk a dlaždice. 

    Domluveno řešit brigádnicky (měl by zájem Filip Málek).  

16.  Informace k svatbám – květiny, úklid a jiné info – Marta Marešová a Hana Vágnerová 

předložili nástřel o. Jana 

17. Pomníky na hřbitově v DČ – děkujeme obci, že vyřizuje s majiteli odklízení pomníků 

(hřbitovních zařízení). Bylo projednáno na městysu, zda by bylo místo na odkládání 
hrobových zařízení, ale Městys nebude řešit tímto způsobem z důvodu rizik při 

případném poškození. Návrh - nafotit na hřbitově odložené obrubníky a hrobová zařízení, 
dát na web, případně na úřední desku - s výzvou k jejich úklidu. 

 zajistí: H. Vágnerová 

18.  Vyklizení sena z farní stodoly – otec Jan se obrátil s prosbou na V. Kubíčkovou, 
přislíbila, že zajistí vyklizení starého sena – předpokládáme jaro, léto…  

19. Osvětlení hřbitova – projednával otec Jan osobně se starostou městyse na podzim; 
starostovi P. Helekalovi o. Jan zaslal dotaz, zda se bude řešit osvětlení hřbitova.  – viz 

jako u bodu 7. - dáno k vyjádření stavební komisi 

20. Kuchyň přízemí fara – z biskupství byla přivezena starší kuchyňská linka, jen za odvoz. 

Usazení řeší pan M. Pecháček. O. Jan osloví K. Macháčka. 

21. Suť u altánu – O. Málek sdělil, že K. Macháček to odveze, nevešlo se na traktor                                                                           

zajistí O. Málek 

22. Velké popelnice u kostela v DČ – papír,  plast, směsný komunální, bio, sklo - vše se 

umístilo na hřbitově, vyřešil Jan Hrdina.   

23. Celorepublikové a celodiecézní sbírky – řešeno přes e-mail v prosinci. Odsouhlaseno 

stávající řešení.  ERF – navrhla ponechat – vyhovující. 

24.  Trhy MH 10. 5. – o. Jan informoval, že letos budou u Poutního domu, organizuje paní 

Aneta Macháčková z Horního Třešňovce 

25. Pí Aneta Macháčková a její sen lesní školky na MH – změnilo by to koncepci místa, kterou 

už sestry připravují… O. Jan takto sdělil pí Macháčkové. 

26.  Těsnění u kamen v sále – bude řešit Jan Moravec 

27. Drobné opravy přízemí interiér omítka: pohostinka, kancelář pastorační asistentky, 
chodba, koupelna, WC – o. Jan prošel s O. Málkem. Osloven Tomáš Mařík. Jedná se o 

drobnou opravu. Provedeno. Děkujeme! 

28.  Moneta nové podmínky – prostudovat – zatím nemáme lepší nabídku 
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29.  Elektřina Jakubovice kostel – dotaz na městys - probráno s R. Rollerem. Je v plánu 

realizovat (dle časové možnosti firmy, případně oslovit jiné?). 

Hana Vágnerová – úkol trvá 

Další body: 

30. Informace: Řeší se prostor kůru – pořízeno 6 židlí pro zpěváky chrámového sboru za 8.000 

Kč 

31. Magda Vašíčková požádána o zajištění - koupě a instalace čistících zón na MH 

32. MH - jímka, čistička – projektanti řeší finanční náročnost, bude upřesněno na příští ERF, 
zda (příp. kolik) se má farnost finančně podílet (užívání záchodů pro veřejnost)  

33. Klávesy Verměřovice + klávesy na faře… - ERF schválila návrh zakoupení nových kláves 
do Verměřovic a o. Jan napíše zda by někdo z hudebníků měl o jedny na faře zájem na 
zapůjčení domů, či jak to řešit, jak se ty dvoje používají, jestli je třeba obou… a jak s těmi 

z Verměřovic. 

34.  otakarkaloc.com restaurátor, výtvarný umělec - nabízí své služby - na vědomí ERF 

35. Vyhřívané sedáky - nabídka - na vědomí ERF 

36. Sníh ze střechy v DČ – podnět Lukáše Nastoupila - zvážit reklamaci  

37. Dopis z 21. 2. - zájemce o odkoupení farního lesa  - neřešit 

38. Info: místo 6 černých červotočem napadených svícnů k rakvi v DČ byly pořízeny u pana 

Maixnera 4 nové, světlé za 14.000 Kč, sleva 2.500 Kč = 11.500 Kč.  

39.  U pana Maixnera máme už cca 2 roky žádost o novou křtitelnici do farního kostela za 

přijatelnou cenu. Stará křtitelnice se rozpadá. Kamenná by byla příliš drahá, s dřevěnou 
je možná manipulace. Už dříve byl návrh pořídit z Červeného Kostelce za 95.000 Kč u 

první ERF, co zde o. Jan nastoupil, byl i sponzor. Čekáme na cenovou nabídku – jak řešit 
finančně? Vybírat na to v kostele? Kasička? Před, po? Nebo to neřešit takto?   

       ERF je pro, řešit až dle cenové nabídky. 

40. ČEZ na naši žádost z léta zareagoval a na Popeleční středu došlo k výměně sloupku, který 

se nakláněl, za novější - vyřešeno 

41. TV Noe na MH – vysílání poutní mše z MH – o. Jan řekl informace, které ví a které mu 

ředitel TV NOE napsal. Nejsou jasné. ERF chce znát výši nákladů, které bude požadovat 
TV Noe, poté rozhodne. 

42. Prořez stromů kolem hřbitova v DČ - ERF navrhuje požádat městys - komisi ŽP. 

43. Společnost Silyba – předkládá dodatek k pachtovní smlouvě (úhrada vyššího pachtovného 

z důvodu zvýšení daně z nemovitostí)  - M. Marešová sdělila, že zaslala na BiHK a 
nereagují.  H. Vágnerová navrhla dodatek uzavřít, jde o plnění ve prospěch farnosti, ERF 

souhlasí 

44. Podněty, dotazy, info členů ERF - nejsou 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 20. května 2025 od 18 hod. na faře 

Dolní Čermné. Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude 
svoláno mimořádné jednání. 

Zapsal: o. Jan, Marta Marešová, Hana Vágnerová 

Schválili: členové ERF 


